
2015. 04. 05.

HÚSVÉTVASÁRNAP                                     B év                 1– 4 oldal
KRISZTUS FELTÁMADÁSA
                                                                     
Olv.: ApCsel 10,34a.37-43 – 1Kor 5,6b-8 – Jn 20,1-9
Péter és János a sírnál

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL
 
Szentmise bevezetése

Isten hozta a Testvéreket!
Nagyon örülök, hogy nem fáradtak még el az ünneplésben. Estéről - estére az elmúlt napokon
majdnem mindannyian itt voltunk, akik most itt vannak. 

Örömmel ünnepelhetünk ma, hiszen van reményünk!

Isteni ígéretek éltetnek és biztatnak bennünket! 
Van értelme az életünknek és van jövőnk, 
csak élni kell a lehetőségekkel! 
Isten kezünkbe adja ezeket a lehetőségeket! 
Húsvétkor erre gondolunk elsősorban!

Ezek a lehetőségek az életet jelentik!

Ebben  a  szellemben  köszöntöm  a  Testvéreket  a  mai  reggelen,  húsvét  reggelén.  A
sekrestyében  megnéztem  azt  a  könyvet,  amibe  mindig  beírják  nekem,  hogy  kire  kell
gondolnom a szentmisén. Ma azt írták be, hogy intencio propria, vagyis saját szándékomra
ajánlhatom fel ezt a szentmisét. 

Saját szándékomra azt javasolom, hogy ajánljuk fel ezt a mai szentmisét azokért,
akik ezt a kis templomot lelki központjuknak tartják!

Bemutattuk  már  a  szentmisét  az  egész  magyar  nemzetért,  Kárpát-medence  minden
magyarjáért, aztán ennek a megcsonkított országnak magyarjaiért. 

Most azok felé fordulok, 
akik újra, meg újra itt vannak 
és ez a hely számukra lelki műhely, lelki forrás, 
ahonnan táplálkoznak, hogy a mindennapokban 
nagyon el ne fáradjanak! 

Vizsgáljuk meg lelkiismeretünket, bánjuk meg bűneinket, 
hogy méltóképpen ünnepelhessük az Úr szent titkait!

Szentbeszéd

Kedves Testvérek!
Minden  isteni  dramaturgia  szerint  történt!  Nagy  nyilvánosság  előtt  történt  Jézus
megaláztatása,  amikor  egymásnak  feszültek  az  indulatok,  gúnyolták,  köpdösték,  verték,
keresztre feszítették. A tömeg ujjongott. 
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Elérkezik húsvét és minden csendben történik!
Ilyen az isteni dramaturgia!

Ha kicsit közelebb akarunk jutni húsvét titkához, akkor azokkal az isteni tettekkel kell valamit
kezdenünk, hogy húsvéti hitünk legyen és ez határozza meg napjainkat. Tegnap este arról
beszéltem, hogy húsvét az emberi dimenziókat tágítja ki. A húsvét arról szól, hogy az isteni
akarat megjelenik ebben a világban! Nekünk is valamiképpen erre a húsvéti hitre kellene szert
tennünk! Nem egyszerű, mert mi nagyon emberi módon gondolkodunk!

Isten válasza azoknak, akik Jézust megfeszítették
Amikor Jézus megaláztatása, Jézus keresztre feszítése úgy történt, ahogy történt, akkor mi
emberek úgy gondolkodnánk, hogy erre most legyen egy igazi nagy válasz, hangosabb, mint
ami volt nagypénteken, igazi show-műsor. Csakhogy Isten nem operát szerez! Jézus Krisztus
szuper  sztár  valami  ilyen  emberi  válasz  mindarra,  ami  Jézussal  történt.  Isten  nem  így
cselekszik! Mi talán azt szerettük volna, hogy a föltámadt Jézus menjen oda Pilátushoz, a
főpapokhoz, álljon a nép elé és az ő hatalmát, erejét mutassa meg nekik.

Mi történik? Mindebből semmi sincs!
Az ő igazi büntetésük nem az, hogy Jézus megalázza őket, eléjük áll és kinyilatkoztatja az ő
vereségüket, hanem csendben meghagyja őket ellenségnek! Ennél nagyobb büntetés nincs!
Mindannyian, amikor valami rosszat teszünk, akkor valamiképpen szeretnénk megszabadulni
attól  a  tehertől,  ami  e  miatt  ránk  nehezedik.  Ezeknek  az  igazi  büntetése,  hogy  ők  úgy
gondolják, hogy elintézték. Úgy élik le az életüket, azt gondolván, hogy nekik sikerült, amit
tettek,  az  mindent  hozott,  amit  ők  megterveztek.  Közben  életük  végéig  az  ellenség  lelki
szorongásaival, lelkiismereti kételyeivel élik az életüket. Isteni válasz!

A húsvéti látásmód
Jézus  az  utolsó  helyet  választotta,  mert  igazolni  és  bizonyítani  akarta,  hogy mindenkinek
helye van ezen a világon! Mindenkinek valamiképpen biztosítani kell a helyét és ez a mi
feladatunk! 

Mindenkit bele kell vonni ebbe a csodálatos közösségbe,
ahol egymásnak testvérei vagyunk!

Ehhez húsvéti látásmódra van szükség!

A húsvéti látásmód azt jelenti, 
hogy mi nézzük az e világi jelenségeket 
és látjuk mindenek mögött a mennyei értékeket! 
Ez az a kettősség, amit lelkünkben föl kell oldani! 

Nézni a jelenségeket, amik nekünk annyi, de annyi gondot, bajt, szenvedést, megpróbáltatást
jelentenek! Gondoljunk a mindennapjainkra! Mindenki ezekről a rossz jelenségekről beszél.

Milyen csodálatos feloldás az,
amikor mi mindezek mögött a rossz jelenségek mögött

az igazi értékeket is fölfedezzük!

A szeretettörvény beteljesítése
A tegnap esti beszédemből egy dologra fölhívnám a figyelmet, amit a húsvéti üzenetben is
írtam: Jézus szeretettörvényének a beteljesítésére! 
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Jézus szeretettörvénye:
szeresd az Istent és szeresd a másik embert!

Könnyű  ezt  kimondani,  de  Jézus  azt  is  megmutatta,  hogyan  teljesíthető  be  ez  a
szeretettörvény, amit mi emberek, mi hívő emberek is valahogy kicsit erőtlenné tettünk! A
szeretettörvény  mindenesetre  nem  határozza  meg  a  feltámadás  erejében,  a  feltámadás
bizonyosságában a mindennapjainkat, mert ennek feltétele van! 

A szeretettörvény beteljesítésének feltételét Jézus mutatja meg azzal,
hogy önmagát adja! Ezt nem lehet kikerülni!

A feltámadás üzenete az új élet
Nem lehet húsvéti hitről tanúskodni a nélkül, hogy az ember ne vetné be önmagát! Ha ez nem
történik meg, akkor belefulladunk a panaszainkba, botránkozásainkba, gyűlölködéseinkbe és
reménytelenné válunk! 

De ha az ember önmagát adja,
akkor mindenek mögött valamiképpen már új életet élünk!

Ez az új élet a feltámadás üzenete!

Mi ez az új élet?
Amit hallottunk a mai evangéliumban, Péter és János mennek a sírhoz. Mind a ketten azt
látják, amit, de Péter csak nézte, amit látni kellett volna. János viszont nézte és látta azt, amit
látni kell és ez a hit! Ez a hit látása, ami azt jelenti, hogy János számára világos és egyértelmű
volt, hogy mindaz, amit Jézus előre megmondott, úgy történt. Nem állhatunk meg itt. 

A Szentírás egy másik helyen tovább visz bennünket, amikor azt mondja, hogy a legnagyobb
ünnepünket az asszonyok hirdetik meg. Ez a mai reggel az asszonyok reggelje, akik bátrabbak
voltak, mint a férfiak. Akik kora hajnalban indulnak, hogy a végső tiszteletadást megtegyék.
Nem féltek  attól,  hogy velük vajon mi  történik  ezen az  úton,  vagy mi  történik  ott  a  sír
közelében. Azt is hangsúlyozni kell, hogy ezek az asszonyok szerették Jézust!

Húsvét ajándéka
A húsvéti hit a hit és a szeretet titka!

Húsvéti hitünk jutalma az öröm!
Szeretetünk jutalma az együttlét, a közösség Vele!

Ez  az,  amire  a  világnak  szüksége  van,  ha  mi  bevetjük  magunkat  és  úgy  éljük  a
mindennapjainkat, ahogy azt Jézustól tanulhatjuk, akkor ez azt jelenti, hogy 

a hit örömében élhetünk egymással – ez a döntő –
és bensőséges szeretetkapcsolatban lehetünk egymással!

Ez húsvét ajándéka!

Nagyon fontos, hogy valamiképpen eljussunk erre a látásmódra! Sajnos még a keresztény
világban  élő  emberek  legtöbbje  is  ezzel  a  feltámadáshittel  kapcsolatosan  valamilyenfajta
túlvilági beteljesülésre gondol. Ezt nem tudjuk, hogy hogyan történik, ez Isten titka! Milyen
Isten válasza a mi életünkre? Erről lehet vitázni, igazságokat mondani, de mi az igazság? Ki
tudja? Az igazság Istennél van! Hagyjuk meg, hogy az igazság Istennél legyen! Jaj, át ne
adjuk az emberek kezébe, hogy ők mondják meg, hogy mi az igazság!
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Azzal kell foglalkozni, 
hogy ez az emberi élet Jézus feltámadása után 
egy más dimenzióban folytatódik, 
a hit és szeretet dimenziójában! 
Ez a feltámadás üzenete! Ez a feltámadás öröme! 

Azt kívánom a Testvéreknek ezen a húsvéti reggelen, hogy valamiképpen törekedjünk eljutni
erre az igazságra: ne csak nézzünk, ne csak a jelenségekkel foglalkozzunk, hanem figyeljünk
oda mindarra, ami a jelenségek mögött van, a mennyei igazságokra, az isteni értékekre! 

Ezt összefoglalva abban fejezhetjük ki, 
hogy egymással szeretetben élünk, 
amihez Krisztus adja a mintát, 
aki a hatalommal nem élt vissza, 
aki nem uralkodni akart, 
hanem szolgáló szeretetben együtt lenni az emberekkel! 

Ez az, ami a feltámadás utáni élet ezen a földön,
amely lehetséges,

csak mindenkinek oda kell adnia magát!

+  A M E N  +
Imaszándék a Mi Atyánkhoz

Kedves Testvérek! Most az Úr imádságát imádkozzuk. Próbáljuk ezt az imát úgy elmondani,
hogy ez az utolsó lehetőségünk, hogy ennek az igazságába belekapaszkodjunk és egymással
igazi lelki közösségre jussunk. Azt már látjuk, hogy politikai közösségegység nincs. Egyedül
az isteni ajánlatra érdemes figyelni, mert csak Isten képes egymáshoz békíteni a szívünket. 
A húsvéti  üzenetben majd  halljuk még,  hogy Jézus  küldi  az  apostolokat,  hogy menjenek
Galileába, ott majd találkozhatnak vele, Galileában, a pogányok földjén, mert nekünk nem itt
a templomban kell tanúságot tenni, hanem a világban kell egymással közösségre jutni! Nem a
szerint, hogy ki hisz, ki nem hisz, mert emberekről van szó! 

Isten mindenkit megmentett! Rajtunk múlik, hogy ki tudjuk-e fejezni ezt!

Mi Atyánk…

Szentmise befejezése

Kedves Testvérek!
Mához  egy  hétre  az  Irgalmasság  vasárnapja  lesz.  Ebben  a  templomban  egészen  sajátos
értelme van ennek az ünnepnek, hiszen ez az Irgalmas Rend  temploma. Készüljünk lelkileg is
erre a szép napra, mert ez az Irgalmas Isten nagy ajándéka nekünk!

Kívánok mindenkinek áldott napokat!
Éljünk boldogan, bátran,

mert minden emberi jelenség és e világi jelenség ellenére szép ez az élet
és boldogok lehetünk, mert van Istenünk!

+  Á L D Á S  +
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